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مȇَ كصََيبٍِّ اوَْ  ʙِنَ السιم ِy ٌٰعَدٌْ  فيِهِْ ظُلمُتά ʙو  ȶٌقέَْب κْنَ وɹ ُ علَ αَيج 
Or like a 

rainstorm from the sky within which 
is darkness 

and thunder  
and lightning, they put 

ɹَاعِقِ  فىِ̒ ʖذاَنهِِمْ اصََابعِهَمُْ  ʙِنَ الصιم  ȵِْتɹ  ʲاδَُ مُحِيْˉ حَذάََ المَْ
their 

fingers 
in  

their ears 
against the 

thunderclaps 
(in) fear  
of death. 

and Allah is 
encompassing 

لهَمُْ اضʸȇَََ  كلʙُمَآ ابαَصَاάهَمȵُْيخَْطَفُ  البέَْْقُ يكاََدُ ͜ 19باِلكْٰفʮِِينَْ ͞
of the 

disbelievers. 
the lightning 

almost 
snatches 

away 
their 
sight. 

every 
time 

it 
flashes 

for 
them 

ɹْا فيِهِْ̮ٞ ɹْاȵ علَيَهِْمْ  ʲاَذِآَ اظَْلمََ مκشَ  لذََهبََ االلهُ  شʲ َʸȇَلَوَْ  قاَمُ
they walk 
therein, 

and when  
darkness comes 

over 
them 

they stand 
(still). 

and 
if 

Allah had 
willed, 

He could have 
taken away 

 ۧ͜ 20͞ قدَِيέٌْ علىَٰ كلُِّ شَىْءٍ  انκِ االلهَ ʲاَبαَصَاʬهِمȵِْبسَِمْعهِِمْ 
their 

hearing, 
and their 

sight. 
Indeed, 

Allah 
is over all 

things competent.  

 
۔۔۔اوَْ ʎَصَيبٍِّ   : This example can be understood the following way. The rainstorm is Islam. Darkness, 
thunder, lightening are like threats and challenges from the enemies of Islam.  

 The hypocrites try to avoid the threats but the threats won’t go away!  They are too scared to follow 
the truth because it involves facing challenges.  

 ȇََمآَ اضʙُلهَمُْ كل َʸ۔۔۔ : They follow Islam only when it suits their desires and give it up when tests or challenges 
come, or if they are required to make a sacrifice. 

 ȇَلَوَْ شʲ َʸ  ُ۔۔۔االله : Had Allah willed, He would have taken away their hearing and sight because of their 
abandoning the truth after knowing it. Allah wants to give them a chance to rectify their doubts and 
desires. He does not snatch away their hearing and eyesight. 

Lessons, Du’as, and Plans: Many lessons, Du’as, and plans can be derived from these ayaat. Below are some examples.  
Second Example: Rainstorm with darkness, thunder, lightening. 

 Munafiqeen try to avoid anything hard on themselves. 
 They follow only easy parts. 
 Allah gives them time to reform.  

Du’a: O Allah! Help me follow Islam in spite of challenges and difficulties. 
Plan: InshaAllah! I will try to be patient through the tests of life. 
 

3b 2nd Example: Rain 
(Al-Baqarah: 19-20) 
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Nouns and Verbs:  Below are some of the nouns and the verbs from the Ayaat of this lesson. 

Verbs: Practice the 3 verb keys and the 3 noun keys for each verb given below using TPI. Nouns 
Meaning Name of 

action لʴاسم فاعل اسم مفع فعل مضاʆع فعل امر  βفعل ماض Root & Code Rep. Meaning Plural Singular

to fear رمَحْذُوْ  حَذَر حَاذِر  ْάَاحِْذ  ُάَيحَْذ  َάِ10 ح ذ ر حَذ sky  َاَتسʲَما  سـماَءسَ 

to leave كέَْت  ْʲέَُْكِ كمتʬَكْ  تاέُُْكُ  اتέَُْكَ  يتέََ43 ت ر ك  ت darkness ظُلمُاَت  ن ـ ظُلمَْة

to snatch فαخَط  ْɹُفمَخْط خاطِف اخِْطَفْ  يخَْطَفُ  خَطِفَ  ُ  أصََابعِ finger 3 خ ط ف  سـعصْبُ أ

to go ذاَهبِ - ذهَاَب  αَاذِهْب يذَْهبَُ  ذهَبََ   ف ـ اذُنُ آذاَن ear 37 ذ ه ب 

to die ْتɹ ميَتِّ - مَ ɹْتُ  مُتْ  يمَُ ماَتَ  ɹَاعِق thunderclap 89 م و ت  صَ  قاصَاعِقةَ

to walk يمَْشِيْ  امِْشِ  ماَشٍ  - مَشْي Ȃمَشٰ   هد بصََر صَارأبsight  αَ 22 م ش ي

to stand 55 ق و م قاَمَ  يقَوُْمُ  قمُْ  قاَ˾مِ - قيِاَم thing قا شَيْء أشَْياَء 
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